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2024-051 

 
Valg af ordstyrer og valg af to observanter, Lone og Aicha 

Maria blev valgt som ordstyrer. 

2024-052 

 

Meddelelser fra,  

Formanden, SB-aktivitetsudvalg, Fremdrift på flytning, SOS, Dialog-møde med BFU. 

Punkterne udsættes til næste gang. 
 
 Skoleledelsen 

Hvert år gennemføres der to tilsyn på hver afdeling: et undervisningstilsyn og et 
fra Socialtilsyn Øst. Kvaliteten af behandlings- og specialundervisningstilbud 
vurderes blandt andet inden for følgende temaer: 
-Organisering, tilrettelæggelse og indhold af undervisningen, herunder nedsat 

timetal og lægeerklæringer. 
-Elevernes selvstændighed og relationer. 

-Medarbejdernes kompetencer i forhold til at yde pædagogisk støtte og 
behandling i henhold til Barnets Lov. 
-Samarbejdet mellem behandlings- og specialundervisningstilbuddet og relevante 
kommunale myndigheder 
 

Derudover er vi blevet udvalgt til PISA-undersøgelsen på Vestsjælland. 
Undersøgelsen sker i foråret 2025. 

 
Arbejdsskader: 
Siden sommerferien har vi haft tre dokumenterede arbejdsskader, alle forårsaget 
af udadreagerende elever. 

Magtanvendelser: 
Der har været 15 anmeldte magtanvendelser siden sommerferien, primært i 
opstartsperioden. Det er vigtigt at bemærke, at skærmning ikke betragtes som 
magtanvendelse. Magtanvendelser opstår sjældent som følge af krav fra voksne, 
men udspringer ofte af konflikter i relationer med andre børn. 
 

Første arbejdsgruppemøde på næste fase af flytningen af afdeling Kathøj er 

begyndt, hvor TRIO og bestyrelsesformand deltager. Man regner med at 
byggeriet kan gå i gang til august 2025 og at det tidligst vil stå færdig sommeren 
2026, hvis der ikke opstår forsinkelser. Vi har set på stier, støjforhold, P-plads og 
bygningens placering.  
 
Afdeling Svallerup  
Der blev vist en film om høstfesten, hvor der var 240 deltagere. STU var en stor 

hjælp med afviklingen af festen. 
 
Afdeling Kathøj 
Kathøj har i øjeblikket 75 elever, og yderligere 2 er på vej. Eleverne er 
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forskellige, og vi arbejder målrettet på at placere dem i de rette teams for at 
sikre optimal behandling, med fokus på ro, stabilitet og positive relationer. 
 
Vi ansætter en ny pædagog til 9.-10. klasses teamet. Vores mentorer spiller en 
vigtig rolle i at klæde nye medarbejdere på til de komplekse opgaver, der følger 
med arbejdet på en dagbehandlingsskole, hvor overgangen fra folkeskolen kan 
være udfordrende. 

 
Der er i øjeblikket stor aktivitet med statusskrivning, og næste måned afholder vi 
en projektuge, som udfordrer eleverne gennem selvstændige projekter og 
mindre lærerstyring. 
 
Teams arbejder løbende på at sikre, at eleverne trives og møder faglige 

udfordringer tilpasset deres niveau. Vi afholder også statusmøder, hvor de fleste 

elever viser en positiv udvikling. 
 
Afdeling STU 
Der er 37 unge tilknyttet STU, og vi mærker en stigning i antallet. Nogle reagerer 
med usikkerhed, men vi møder hver enkelt ud fra deres individuelle behov for at 
fremme trivsel og udvikling. Vi håndterer det også ved at opdele de unge i 

mindre grupper på forskellige linje. 
 
En del af de unge oplever det stigende antal elever positivt, da det skaber 
fællesskab, flere muligheder for venskaber og et større ungdomsmiljø, som giver 
god energi og dynamik i hverdagen. 
 
Vi har et aktivt elevråd, der mødes regelmæssigt med støtte fra en medarbejder. 

Elevrådet tager initiativ til aktiviteter som julefrokost, Halloween-arrangement og 
den årlige juletur. Alle unge kan bidrage med forslag, både personligt og 
anonymt. 
 

Henrik, en ny pædagog med stor erfaring, starter den 1/11-2024. Han ser frem 
til at anvende sine relationelle kompetencer og erfaring med praksisundervisning 
i STU. 

 
I uge 47 skal alle unge i praktik, og selvom det er en udfordring for nogle, støtter 
vi dem i at gennemføre, uanset deres niveau af usikkerhed. Særlige hensyn 
tages, fx færre praktikdage eller gruppepraktik for dem, der har behov for det. 
 
Selv-transport er i fokus, da det styrker de unges selvværd og selvstændighed. I 

praktikugen øver vi dette med støtte fra kontaktlærere. Første gang afprøves i 
december, hvorefter vi evaluerer og justerer planen. 
 
Det er politisk besluttet, at sammenlægge de to Stu-Tilbud i Kalundborg 
kommune i 2025. I første omgang er det en sammenlægning på det 
organisatoriske plan, og det vil derfor ikke få den store betydning for de unge 
eller medarbejderne i Stu. Det er en proces som er igangsat, men da der endnu 

ikke er fundet egnede rammer og lokaler til en fysisk sammenlægning, - arbejder 

vi trygt videre ud fra vores nuværende værdisæt og kvalitet, som vi ved skaber 
god trivsel, læring og udvikling for de unge. 

 
2024-053 

 

Førstehjælp på skolen 

Personalet førstehjælpskursus opdateres hvert andet år.  

1. Indskoling (0.-3. klasse) 
Eleverne skal introduceres til grundlæggende førstehjælpsviden. Fokus ligger primært på: 

• Hvordan man tilkalder hjælp. 

• Kendskab til nødopkald (ring 1-1-2). 

• Tryghed ved at handle i simple situationer (fx hente en voksen eller berolige en 
tilskadekommen). 
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2. Mellemtrin (4.-6. klasse) 
Her skal eleverne lære: 

• Basale førstehjælpsteknikker som standsning af mindre blødninger og håndtering 
af forstuvninger. 

• Stabilt sideleje og sikkerhed i forbindelse med ulykkessteder. 

• Bevidsthed om egen sikkerhed og rollen som hjælper. 
3. Udskoling (7.-9. klasse) forår 2025 
Udskolingseleverne skal have undervisning, der omfatter: 

• Hjerte-lunge-redning (HLR). 

• Brug af hjertestarter (AED). 

• Håndtering af alvorlige skader som fx knoglebrud, store blødninger og 
bevidstløshed. 

• Forebyggelse af ulykker og sikkerhedsforanstaltninger. 

 
Det bliver sat ind i et årshjul. 

 

2024-054 
 

Elevrådets punkter 

• Elevrådet på Kathøj har talt om udendørsaktiviteter på ny matrikel. 

• De ønsker gynger, basket, bålhus, Fodboldbane, hængekøjer, Parkourbane, 
legeredskaber i skolegården, bordtennis, bord-bænkesæt, tipi, cykeltrialbane, 
træningsredskaber, grønt miljø (træer og buske), mega skak/ludo, spilaktiviteter.  

• De har ikke interesse i trampolinerne. 

• STU's elevråd har drøftet og er i gang med at planlægge arrangementer som 
julefrokost, galla og Halloween. For at styrke fællesskabet og modvirke ensomhed 
har de oprettet en fælles Messenger-gruppe, hvor alle kan deltage. 

•  

2024-055 
 

Budgetseminar august 2025, Nedslag 

• Budget for Kathøj Svallerup skole er på 53,3 mio og er beregnet på 164 elever, 

men da vi er 156 elever, så vil budgettet blive tilpasset. Det vil sige en reduktion 

på ca. 3 mio og derfor vil budgettet i 2025 lyde på ca. 50,3 mio.   

• Raklev skole sættes til salg med henblik på at udvikle ejendommen til 

boligformål. 

• Parterne er enige om at sættes fokus på det børnesyn, vi har i Kalundborg.  

• International skole starter august 2025.  

• Med den seneste statslige bevilling tilføres PPR 8,3 mio årligt fra 2024 – 2027. 

Der er bekymring for, at de afsatte midler primært skal reducere presset på PPR 

og fungerer som en skjult inklusionsøvelse. Spørgsmålet er, om midlerne reelt er 

tiltænkt at hjælpe børn gennem tidlig indsats, eller om de blot skal håndtere et 

efterslæb. Hvis specialskolen får mere støtte fra PPR, vil vi sandsynligvis kunne 

hjælpe flere børn i gråzonen til at klare sig i det normale skoletilbud. 

• Kommunalbestyrelsen besluttede at forøge bevillingen af rammen for byggeriet 

på Hvidebæk og Kathøjskolerne med 6,6 mio kr.  

• Med udgangspunkt i analysen af skolernes indeklima og 

vedligeholdelsesefterslæb afsættes 16,7 mio til systematisk vedligeholdelse af 

skoler i 2026. Fokus i udmøntningen af anlægsbevillingen skal være på 

klimaskærmen, faglokalerne, indeklima, stamlokalerne, samt tilpasning til ny 

lovgivning på skoleområdet. Vigtigt at gøre opmærksom på, at Kathøj skal med i 

den pulje, da bygningen trænger til vedligeholdelse. 

• Førskoleforslaget blev taget af budgettet. 

• STU-skolerne sammenlægges under en fælles ledelse i 2025. Der er på den 

baggrund indarbejdet en budgetreduktion på 300.000 kr i 2025 og fra 2026 og 

frem udgør beløbet 500.000 kr årligt. MED foreslår, at der nedsættes et lokalt 

TRIO fra Kathøjs STU, som kan deltage i de kommende arbejdsmøder. Der er 
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endnu ikke afklaret, hvor STU skal forankres, og der er ikke fundet fælles lokaler.  

 

Derudover skal de to STU-budgetter sammenlægges og placeres enten under 

Kathøj eller Sigrid Undset, hvilket der endnu ikke er taget stilling til. Denne 

usikkerhed har skabt bekymring blandt medarbejderne, da de ikke ved, hvilke 

konsekvenser det vil have for dem. 

Generelt er det en belastning for Kathøj at stå i både flytteusikkerhed og 

samtidig have uafklarede forhold omkring sammenlægningen på STU-området. 

 

2024-056 
 

Rammer om den nye kvalitetssamtale med direktøren 

Mødet er den 20. marts fra kl. 16 - 18 

• Skoleledere (samtalen bliver med Sigrid Undset og Kathøj Svallerup samtidigt) 
   Direktør 
• Forældrerepræsentant fra skolebestyrelsen 
• Evt. elevdeltagelse fra hver skole 

• medarbejderrepræsentant der vil deltage 
• Medarbejder/ledelsesrepræsentant (BLU) – referent, sørger for hjemmeside mv. 
Flere har udtrykt, at det er vanskeligt at stå til ansvar for beslutninger, når man ikke 
har haft væsentlig medbestemmelse, eksempelvis i forbindelse med flytningen af 
skolen til Hvidebæk og sammenlægningen af STU. 
 

2024-057 
 

Hjemmesiden,  

Skolen har et omfattende sæt retningslinjer, der er samlet i en 

medarbejderhåndbog. De overordnede principper for skolen er tilgængelige på 
hjemmesiden under afsnittet om bestyrelsen. På kommende møder vil vi 
gennemgå de eksisterende principper, hvorefter eventuelle ændringer eller 
opdateringer vil blive offentliggjort på hjemmesiden. 

På næste møde vendes princip for statusrapporter/elevplaner og for motion og 

bevægelse. 

 
2024-058 

  
Eventuelt 

• Forslag til næste gang 
• Princip for statusrapporter/elevplaner 
• Princip for motion og bevægelse 
• Pladsudfordringer på afdeling Svallerup 
• Dato for næste møde den 26. november og foregår i STUén  

 
Det kørte godt, Ordstyren navigerede fint i rollen og stemningen var god.  

 


